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Abstract 

  This present study aims to discover the phenomenon of cyber-bullying among 

the sport’s stars according to the students ’s point of view of Constantine 03 

university and to reach the objectives of the study we asked the following 

questions: 

 what are the repercussions of cyber-bullying on sport’s stars according to the 

students ’s point of view of Constantine 03 university? 

 What are the forms of cyber-bullying that sport’s stars exposed to according to 

the students ’s point of view of Constantine 03 university? 

 Who are the most prominent victims of cyber-bullying in the sports field and 

what are the repercussion of this phenomenon? 

 What are the reasons of bullying sport’s stars according to the students ’s point 

of view of Constantine 03 university? 

 What the procedures must be followed to reduce the spread of cyber-bullying 

on sport’s stars according to the students ’s point of view of Constantine 03 

university? 

 This study made on a sample consist of 80 students randomly and in order to 

reach the objectives of the study we used descriptive approach beside counting 

on observation and questionnaire tools after collecting information and 

analyzing data of questionnaire moreover the use of statistical methods. 

The results found were as follows: 

 the main form of cyber-bullying that sport’s stars exposed to is mockery and 

sarcasm. 

 that football-soccer players are the most prominent victims of cyber-bullying in 

the sports field. 

 that lack of censorship is the main reason of bullying sport’s stars. 

 that banning accounts that violate the terms of use is the solution for reduce the 

spread of cyber-bullying. 

 

 



 : ملخص الدراسة
و  عمى ظاهرة التنمر الالكتروني ضد النجوم الرياضيين تسميط الضوء هدفت الدراسة الحالية الى

 و االظاهرة و تحديد ابعاد 30بناءا عمى وجهة نظر عينة من طمبة جامعة قسنطينة عميها  التعرف
 : ةذلك من خلال طرح التساؤلات الاتي ا وتداعياته

 طمبة من عينة نظر وجهة خلال من الرياضيين النجوم عمى الالكتروني التنمر أبعاد ماهي 
 ؟0 قسنطينة جامعة

  نظر  ةهوج من خلالما هي اشكال  التنمر الالكتروني التي يتعرض لها النجوم الرياضيين
 ؟30عينة من طمبة جامعة قسنطينة 

 ؟ الظاهرة من هم ابرز ضحايا التنمر الالكتروني في المجال الرياضي وماهي تداعيات 
  30قسنطينة  الرياضيين حسب طمبة جامعة مما هي اسباب التنمر الالكتروني عمى النجو 

 ؟محل الدراسة
 نظر وجهة  ما هي التدابير الواجب اتباعها لمحد من انتشار ظاهرة التنمر الالكتروني من

 ؟30ة جامعة قسنطينة مبط نعينة م

و في سبيل الب و طالبة بطريقة عشوائية ط 03حيث تم اجراء الدراسة عمى عينة مكونة من 
معتمدين عمى اداة الملاحظة بالمشاركة تحقيق اهداف الدراسة استخدمنا المنهج الوصفي التحميمي 

و بعد جمع المعمومات و تحميل بيانات الاستبانة و استخدام الاساليب الاحصائية و اداة الاستبيان 
 : و التكرارات توصمنا الى نتائج اهمها

  تمثل في الاستهزاء و ت التي يتعرض لها نجوم الرياضة ابرز اشكال التنمر الالكترونيان
 .السخرية

  غيرهم من الرياضيين  اكثر منالالكتروني ان لاعبي كرة القدم هم ابرز ضحايا التنمر
 .الاخريين

 ان نقص الرقابة هو السبب الرئيسي لانتشار التنمر الالكتروني. 
  لشروط الاستخدام هو الحل الانسب لمحد من هذه الظاهرة عن  المنتهكةان حظر الحسابات

 .طريق الابلاغ


